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Besvarelse af forsvarsudvalgsspørgsmål nr. 279 stillet af folketingsmedlem Peter Skaarup,
DF.

Spørgsmål nr. 279:

Ministeren bedes forklare baggrunden for, at Forsvarets Efterretningstjeneste er i gang med 
at slette dele af deres arkiv i forbindelse med overgangen fra papirarkiv til elektroniske 
arkiver, herunder redegøre for om ikke netop overgangen til elektroniske arkiver vil gøre det 
nemmere at opbevare større mængder data.

Svar:

Forsvarets Efterretningstjeneste er anmodet om en udtalelse til brug for Forsvarsministeriets 
besvarelse.

Forsvarets Efterretningstjeneste har i den anledning oplyst følgende:

”Forsvarsministeriet har udstedt retningslinjer for FE’s behandling af 
personoplysninger mv. om danske statsborgere og herboende udlændinge. 
Retningslinjerne blev offentliggjort i juni 2010. Det følger af retningslinjernes § 8, 
at personoplysninger skal slettes og eventuelle tilknyttede sagsakter destrueres, 
hvis bevaring af sagens oplysninger ikke længere kan begrundes med hensyn til 
varetagelsen af efterretningstjenestens opgaver. Det følger samtidig implicit af 
retningslinjernes § 14, at oplysninger (f.eks. i papirform) om danske statsborgere 
mv., der behandles uden for de it-systemer, der er omfattet af retningslinjerne, 
som udgangspunkt skal destrueres eller overføres til de it-systemer, der er 
godkendt af Wamberg-udvalget. 

FE er på den baggrund i færd med at vurdere, hvorvidt oplysninger fra det 
tidligere papirbaserede arkiv fortsat bør bevares af hensyn til varetagelsen af 
efterretningstjenestens opgaver, dvs. om der er tale om informationer, der 
fortsat vurderes at være af betydning for Danmarks sikkerhed. I det omfang 
dette vurderes at være tilfældet, vil oplysningerne løbende blive indscannet i det 
elektroniske sags- og dokumenthåndteringssystem.

FE’s destruktion af det omtalte materiale er således i fuld overensstemmelse med 
Forsvarsministeriets retningslinjer herom og vedrører ikke på nogen måde 
opbevaringskapaciteten af større mængder af data.”
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Jeg kan henholde mig til det, som Forsvarets Efterretningstjeneste har oplyst. Jeg kan 
endvidere henvise til min tidligere besvarelse af FOU spørgsmål nr. 198 og 199.


